



简介

黄嵩博士，2003年毕业于北京大学生命科学学院，获生物学学士学位，2010年获得美国德克萨斯大学西南医学中心生物化学博士学位。现任北京生命科学研究所行政副所长、合成生物学中心主任。黄嵩博士在建设并推广中国科技体制改革的试验田——北京生命科学研究所的运行体制机制方面积累了丰富的经验，使北生所成为国家建设新型研发机构的样板，并进一步探索基础科研向产业转化的新机制，推动了北生所多个转化公司的成立，包括百济神州和华辉安健。黄嵩博士2017年入选北京市“海聚工程”，并通过北京市高端领军人才专业技术资格评价，获得正高级职称。

Dr. Song Huang is an accomplished scientist and academician with expertise in anti-aging research and synthetic biology. He graduated from Peking University in 2003 with a Bachelor's degree in Biological Sciences, followed by a Ph.D. in Biochemistry from the University of Texas Medical Center in 2010. Currently, Dr. Huang holds the positions of Deputy Director of Administration and Director of Synthetic Biology Center at the National Institute of Biological Sciences, Beijing (NIBS).

Dr. Huang has made significant contributions to the establishment of highly efficient and innovative operational mechanisms of the institute, positioning it as a model for next generation research and development entity in China. He has also pioneered the exploration of mechanisms for translating basic research paper into pharmaceutical industry pipelines, resulting in the founding of multiple leading drug companies in China, including Beigene Inc. and Huahui Health Inc.

Recognized for his accomplishments, Dr. Huang was selected for the esteemed Beijing "Overseas Talent" program in 2017 and holds the Elite HiTech Professional title awarded through the Beijing Municipal Authorities.